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PASIEKUS KADENCIJOS
PUSIAUKELĘ SEIME

Sveiki!
Esu Ieva Pakarklytė, Seimo narė, liberalė. Atstovauju laisvus 
ir atsakingus žmones. Pristatau jums savo pirmųjų dvejų 
metų veiklos Seime ataskaitą, kur glaustai supažindinsiu su 
pagrindiniais darbais, nuveiktais nuo 2020 m. lapkričio 
vidurio, kai išrinkote mane Seimo nare, iki 2022 m. lapkričio 
vidurio.

Ataskaita ne biurokratinė, tad tikiuosi, kad skaityti ją jums bus 
įdomu ir naudinga.Jei turite pasiūlymų, idėjų dėl įstatymų 
leidybos iniciatyvų ar kitų jums aktualių klausimų, kviečiu 
nesidrovėti ir rašyti man:

ieva.pakarklyte@lrs.lt +370 698 42298

/ievaliberty

/

/ieva-pakarklyte

BENDRAUKIME!



- Tarpparlamentinių ryšių su šiomis valstybėmis grupių narė

SEIME UŽIMU ŠIAS
PAREIGAS

SVARBIAUSI SKAIČIAI
MANO VEIKLOJE

- Ekonomikos 
komiteto narė

- Aukštųjų technologijų, 
inovacijų ir skaitmeninės 
ekonomikos pakomitečio narė

- Laisvės premijų 
komisijos narė

- Laisvės frakcijos narė

- Jūrinių reikalų komisijos narė

- Laikinųjų grupių narė „Už gyvūnų 
gerovę ir apsaugą“, moterų grupės, 
ryšių su EBPO ir kt.

Viena ar su kitais Seimo 
nariais parengiau

68
teisės aktų projektus

Su kolegomis registravau 
dar

20
pasiūlymų teisės aktų 

projektams

Į įvairias šalies 
institucijas raštu ir 
žodžiu kreipiausi

41
kartą

Dažniausiai kreipiausi šiomis 
temomis:

GYVŪNŲ GEROVĖS, 
PAGALBOS NUO SMURTO 
NUKENTĖJUSIEMS ASMENIMS,
PSICHIKOS SVEIKATOS,
NĖŠČIŲJŲ IR GIMDYVIŲ TEISIŲ.

Pateikiau

3
individualius pasiūlymus 
teisės aktų projektams



KAS JAU NUVEIKTA?

Sveikatos apsaugos srityje dėmesį skyriau kokybiškesnei ir modernesnei vadybai bei 
visokeriopos pagalbos teikimui visuomenės grupėms, kurios neretai lieka pamirštos. 
Kur jau pasistūmėjome į priekį?

Vadovai nebeužsisėdės. Geresnė vadyba sveikatos apsaugoje yra gyvybiškai svarbi 
visai sistemai, o tam reikalingas šviežias kraujas. Seimas jau priėmė Sveikatos 
priežiūros įstaigų įstatymo pataisas kartu su mano pasiūlymu nustatyti kadencijų 
ribojimą sveikatos priežiūros įstaigų vadovams. Tas pats asmuo negalės vadovauti 
įstaigai daugiau nei dvi kadencijas po penkerius metus iš eilės. Kelią Seime skinasi 
ir mano inicijuotas įstatymo projektas dėl teritorinių ligonių kasų vadovų 
kadencijų ribojimo – šiam projektui po pateikimo Seime buvo pritarta.

Visavertė pagalba pažeidžiamiausiais momentais. Seksualinį smurtą patyrusiems 
žmonėms reikalinga kompleksinė medicininė ir emocinė pagalba, kuri padėtų 
visavertiškai pasveikti po patirtos traumos. Su frakcijos kolegomis ėmėmės 
pirmųjų žingsnių, kad ši pagalba būtų teikiama – kreipėmės į atsakingas 
ministerijas dėl specializuotos kompleksinės pagalbos teikimo nuo seksualinio 
smurto nukentėjusiems asmenims, pateikėme pasiūlymą numatyti lėšas biudžete 
šioms paslaugoms teikti. Taip pat inicijavau rezoliuciją, kuria Seimas ragina 
Lietuvos ir kitų valstybių vyriausybes suteikti visapusę pagalbą nuo karo 
pabėgusiems ir nuo seksualinių nusikaltimų nukentėjusiems Ukrainos žmonėms.

Rūpestis mamoms. Glaudžiai bendradarbiaujame su 
nevyriausybinėmis organizacijomis – su jomis inicijavome 
pasiūlymų paketą Sveikatos apsaugos ministerijai dėl nėščiųjų ir 
pagimdžiusių moterų psichikos sveikatos stebėsenos ir 
priežiūros paslaugų sukūrimo.

Bausti negalima, padėti. Nuo pirmųjų akimirkų Seime Laisvės frakcija nuosekliai 
dirba, kad narkotinių medžiagų vartojimas būtų traktuojamas kaip sveikatos 
apsaugos, o ne baudžiamosios teisės, klausimas. Mūsų pastangomis 2022 m. 
biudžete buvo numatyti papildomi 1,4 mln. eurų priklausomybių ligų gydymui ir 
prevencijai. Nors patyrėme nesėkmę kovoje dėl visų narkotinių medžiagų 
disponavimo be tikslo jas platinti dekriminalizavimo, rankų nenuleidžiame – po 
pateikimo Seime pritarta nedidelio kiekio kanapių ir jų produktų 
dekriminalizavimui.

VISAPUSĖ SVEIKATOS APSAUGA



Grožis nebegali reikalauti aukų. Gyvūnų žudymas dėl jų 
kailio – žiauri ir atgyvenusi praktika, kurios atsisakymui 
jau pribrendome. Dėl šios priežasties su kolegomis 
inicijavome kailinių žvėrelių fermų draudimą, kuris jau 
įveikė pirmą stadiją Seime.

Neatsakingiems auginti draudžiama. Suvokimo, kad žiauriai 
elgtis su gyvūnais yra nevalia, kai kuriems žmonėms vis dar 
trūksta. Vienas iš būdų didinti visuomenės sąmoningumą 
šiuo klausimu – numatyti didesnę atsakomybę tiems, kurie 
su gyvūnais elgiasi žiauriai. Pirmąjį etapą jau įveikė mano 
inicijuotas įstatymo projektas, kuriuo numatomas 
draudimas laikyti gyvūnus asmenims, kurie kankino, 
suluošino ar net nužudė gyvūną.

Privalomas ženklinimas. Priimtos Gyvūnų gerovės ir 
apsaugos įstatymo pataisos, kuriomis gyvūnų augintinių 
ženklinimas tapo prievole. Tai reikšminga priemonė gyvūnų 
saugumui didinti, kadangi leidžia paklydusius gyvūnus 
patikimai grąžinti tikriesiems savininkams. Šių pataisų 
priėmimo metu Seimas pritarė ir mano pateiktam 
pasiūlymui – ankstinti gyvūnų augintinių, naudojamų 
veisimui, ženklinimo terminą.

Geriausio draugo turguje nerasi. Augintinis – ne bulvių 
maišas, todėl turgavietė nėra tinkama vieta jais prekiauti. 
Seimas priėmė mano pateiktą pasiūlymą, kuris nebeleidžia 
prekiauti šunimis, katėmis ir šeškais turgavietėse bei lauko 
sąlygomis.

Kova dėl gyvūnų gerovės nėra nei lengva, nei paprasta. Daugeliu aspektų gyvūnų 
teisių srityje Lietuva vis dar labai atsilieka nuo kitų Vakarų valstybių. Dirbu tam, kad 
kuo greičiau galėtume didžiuotis progresyviu požiūriu į gyvūnus. Kokie šio darbo 
rezultatai jau yra matomi?

GYVŪNŲ TEISĖS –
ŽMONIŲ PAREIGA



Laisvė lietuviškam sidrui! Sidro gamintojams Lietuvoje, kurie 
dažnu atveju yra smulkieji verslininkai, iki šiol galiojo 
reikalavimas turėti sertifikuotą nuosavą laboratoriją. Todėl 
kraftinio sidro meistrų Lietuvoje neturėjome. Sertifikuota 
laboratorija – ne vieną dešimtį tūkstančių eurų gamintojams 
kainuojanti investicija, kuri nėra privaloma alaus, midaus ir 
vaisių vyno gamintojams. Su kolegomis ištaisėme šią 
nelygybę: prievolės sidro gamintojams turėti nuosavą 
atestuotą tyrimų laboratoriją atsisakyta.

Pagalba smulkiam ir vidutiniam verslui. Karo 
Ukrainoje nulemtas energijos ir žaliavų 
kainų šuolis tapo didžiuliu iššūkiu daugeliui 
verslų. Tai itin skaudžiai palietė vis dar 
sunkiai po pandemijos atsigaunantį viešojo 
maitinimo sektorių, kurio veikla būdavo 
tarp pirmųjų, ribojamų dėl koronaviruso 
valdymo. Didžiąją dalį sektoriaus sudaro 
smulkūs ir vidutiniai verslai, tad siekianti 
padėti jiems inicijavau sprendimą pratęsti 9 
procentų PVM tarifą maitinimo paslaugoms 
iki 2023 metų pabaigos.

(Re)investicijos – ekonomikos 
variklis. Uždirbto pelno investavimas 
į inovatyvias technologijas, gamybos 
našumo didinimą ir naujų darbo 
vietų kūrimą duoda didesnę naudą 
Lietuvos ekonomikai negu pelno 
apmokestinimas. Tad su kolegomis 
Seime užregistravau įstatymo 
projektą, kuriuo būtų taikomas 
nulinis tarifas šiomis kryptimis 
investuojamam pelnui, jeigu įmonės 
apyvarta yra mažesnė negu 50 
milijonų eurų.

Į Seimą atėjome išlaisvinti verslą nuo brangių ir perteklinių ribojimų, sukurti 
palankesnę investicinę aplinką bei padėti veikti smulkiam ir vidutiniam verslui. Ką 
nuveikiau šioje srityje?

LEISKIME VEIKTI



Sprendimai – plačių diskusijų keliu. Drauge su 
bendramintėmis ir bendraminčiais įkūrėme lyčių lygybės ir 
lygių galimybių diskusijų forumą – Žemaitės HUB. Jame 
vyksta sprendimų, įnešančių daugiau lygybės visuomenėje, 
paieškos. Jau surengti 8 pokalbiai aktualiomis temomis, 
kuriuose gimusios geriausios idėjos tampa teisėkūros 
iniciatyvomis.

Solidarumas su pasaulio moterimis. Kova dėl lygių 
galimybių vyksta visais frontais, todėl svarbu 
parodyti paramą ir kitose šalyse dėl savo teisių 
kovojančioms moterims. Pasisakiau prieš Lenkijoje 
įsigaliojusį abortų draudimą, taip pat parengiau 
rezoliucijas dėl mergaičių ir moterų padėties 
Afganistane bei dėl Irano Islamo Respublikos 
vykdomos diskriminacinės politikos moterų 
atžvilgiu pasmerkimo.

Daugiau galimybių dalyvauti politikoje. Politika 
Lietuvoje tampa labiau atvira jaunajai kartai – 
priėmėme Konstitucijos pataisas, suteikiančias 
teisę kandidatuoti į Seimą nuo 21 metų. Šviežias ir 
šiuolaikiškas požiūris į iššūkius bei jų sprendimo 
būdus Seime yra reikalingas it oras, todėl tikiu, 
kad šis pokytis padės jo įpūsti daugiau.

Klestinti visuomenė yra tokia, kurioje kiekvienas jos narys turi lygias galimybes 
realizuoti save ekonominiame, politiniame ir socialiniame gyvenime. Šiandien dar 
nesame tokie, tačiau artėjame šio tikslo link. Ką jau pavyko nuveikti dėl to?

LYGESNĖS GALIMYBĖS

21



Džiaugdamiesi Lietuvos pasiekimais bei laimėjimais, 
nepamirškime, kad seserys ir broliai ukrainiečiai kovoja 
dėl savo šalies laisvės ir mes visi turime galimybę bei 

pareigą padėti Ukrainai iškovoti pergalę. Kviečiu ir toliau 
prisidėti prie jų pastangų:

Gavėjas: VšĮ Mėlyna ir geltona
Banko sąskaita: LT17 7300 0101 4089 4869
Bankas: Swedbank
Mokėjimo paskirtis: PARAMA

Gavėjas:  VŠĮ Vienas k paramos fondas
Banko sąskaita:  LT84 7300 0101 7141 5974
Bankas: Swedbank
Mokėjimo paskirtis: DONATION


